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الفصل هخلائيت في باسخخدام الطسيلت الالم مهازاة اللساءة يهموذج حع ، ىيته

 العسبيت اللغت جسبيت كسم:  حاكسجا.  العلمي لبدثا الثاهويتللمدزست العاشس 

ا.م 9102 يوليو الحكوميت، حاكسجا حامعت والفىونا اللغاث كليت

 في المكخبت دزاساث خلال من البياهاث حمع يخم ، هوعي بدث هو البدث هرا

 باسخخدام الدزاست هره جدليل جم. الخبراء من وشسح ومجلاث كخب شكل

ا.الوصفي الخدليل جلىياث

 وهلاط الضعف هلاط على بىاء ا ميالخعل هماذج هخائج هي الدزاست هره هخائج

 مثاليت طسيلت جوحد لا الأساس في. تالباخث اخخازث التي الخعلم أساليب في اللوة

ا ، واخدة طسيلت في طسقا عدة بين ججمع الباخثت البدث لرلك هرا ،  وفل 

 تالباخث ثاخخازا ، الدزاست هره في. الخعلم أهداف لخدليم الأساسيت للكفاءاث

 وطسيلت ، المباشسة الطسيلت وهي عديدة هماذج لخصبذ دمجها يمكن طسقا أزبع

 سسد وطسيلت( الطلاب فسيم إهجاشاث كسم) STAD وطسيلت ، الكدشاف حعلم

ا جكونا أن يمكن حديدة حعليميت هماذج كإوشاء بها الليام يخم. اللصص  مسحع 

 أساليب بين الجمع من يخمكىوا ختى العسبيت اللغت مدزس ي خاصت ، للمعلمين

 .العسبيت اللغت حعلم أوشطت في الخعلم
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ABSTRAK 

 

Haniyah, Model Pembelajaran Keterampilan Membaca dengan Metode Eklektik. 

Skripsi Program Studi Pendidikan Bahasa dan Sastra Arab Fakultas Bahasa dan 

Seni Universitas Negeri Jakarta, Juli 2019.  

 

Penelitian ini merupakan penelitian kualitatif, pengumpulan data dihimpun 

melalui studi kepustakaan berupa buku-buku, jurnal dan pendapat para ahli. 

Penelitian ini dianalisis dengan menggunakan teknik deskriptif analisis.  

 

Hasil penelitian ini yaitu model pembelajaran yang berdasarkan pada 

kelemahan dan kelebihan pada metode pembelajaran yang dipilih oleh peneliti 

untuk digabungkan. Pada penelitian ini, peneliti memilih empat metode yang akan 

digabungkan untuk menjadi  model pembelajaran , yaitu metode langsung, metode 

discovery learning, metode STAD (Student Team Aievement Division) dan 

metode Storytelling. Hal ini dilakukan agar terciptanya model pembelajaran baru 

yang dapat menjadi refrensi untuk para guru, khususnya guru Bahasa Arab agar 

dapat mengkombinasikan metode pembelajaran pada kegiatan pembelajaran 

Bahasa Arab.   
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ABSTRACT 

 

Haniyah, Learning Model of Reading Skills with the Eclectic Method. Thesis Study Program of 

Arabic Language and Literature Education, Faculty of Language and Art, State University of 

Jakarta, July 2019. 

This research is qualitative research, which  data collection is collected through library studies in 

the form of books, journals and explanation from the  experts. This study was analyzed using 

descriptive analysis techniques. 

The results of this study are the learning models findings based on weaknesses and 

strengths in the learning methods chosen by researcher. Basically there is no ideal method, 

therefore researchers combine several methods into one, in accordance with basic competencies 

to achieve learning objectives. In this study, the researcher choose four methods that would be 

combined to become several models namely the direct method, the discovery learning method, 

the STAD method (Student Team Achievement Division) and the Storytelling method. They are 

done as the creation of new learning models that can be a reference for teachers, especially 

Arabic language teachers in order to be able to combine learning methods in Arabic learning 

activities. 

 


